
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer Tonies, 

 
Hierbij antwoorden wij op uw artikel 41 vragen inzake Maashorst dd. 13 februari 2019. In de 

stukken over de nieuwe governance die zijn geagendeerd voor de Adviescommissie van 28 

februari, waaronder onze brief aan het BRT, wordt antwoord gegeven op een aantal van uw 

vragen. Kortheidshalve verwijzen wij daarnaar. 

 

1. Wat is in het kort de mening van het Osse college over de gebeurtenissen bij de Maashorst  

organisatie?  

Wij betreuren dat, ondanks ieders betrokken- en gedrevenheid, opnieuw gekrakeel binnen en 

rond de Maashorst-organisatie is ontstaan. Dat is een van de factoren die voor het BRT 

aanleiding zijn geweest voor een nieuwe governance. Zie daarvoor de daarop gerichte Nota en 

onze brief daarover aan het BRT.  

 

2. Staat het Osse college nog achter de uitgangspunten van de Maashorst: het ontwikkelen en  

herstellen van een natuurgebied met daarin proces-natuur inclusief grote grazers en ruimte 

voor recreatie?  

Ja, mits het passend is binnen de ambitie van de te onderscheiden deelgebieden. Voor het 

Osse deel maken wij ons hard voor wat in de volksmond “het Herpense model” is gaan heten: 

een specifiek bij de aard en historie van dit gebied passende combinatie van 

natuur(ontwikkeling) en recreatie & toerisme. Zie ook onze brief aan het BRT.  

De wijze waarop wordt toegewerkt naar procesnatuur is in uw Raad besproken bij de 

vaststelling van het IBEP in 2015 en van de Tussenevaluatie op 21 september 2017. Oss is 

hier al langer mee bezig dan elders in de Maashorst en doet dat op haar eigen wijze.  

Het standpunt van uw Raad over wisenten veronderstel ik bekend. Zie daarvoor ook het 

besluit in de Tussenevaluatie om de proef te verlengen tot 2021. De incidenten met grote 

grazers in relatie tot het recreatief gebruik worden meegenomen in de voorbereiding van het 

nieuwe Inrichtings- en Beheerplan (IBEP).  
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3. Erkent het Osse college de positieve effecten van de natuurontwikkeling in Herperduin en 

de rest van de Maashorst?  

Ja, zie het antwoord op vraag 2.  

 

4. Onderschrijft het Osse college dat de Maashorst gebaat is bij een lange termijn visie en 

consistent beleid?  

Ja, daar ijveren wij al langer voor.  

 

Op 8 november 2018 namen de coalitie-partijen in Gemeenteraad van Oss de motie "Visie van 

Oss op de Maashorst" aan.  

 

5. Is deze motie van invloed geweest bij de opstelling van wethouder Van der Schoot in de 

weken vlak voor de bestuurscrisis? Is de opstelling van wethouder Van der Schoot gedurende 

2018 veranderd?  

Een door de gemeenteraad aangenomen motie is een opdracht voor het College en de 

portefeuillehouder. Dus handelen wij daarnaar.  

Hetgeen in deze motie wordt opgedragen, was al de praktijk, zoals ik ook in mijn toelichting 

tijdens de bespreking daarvan heb aangegeven. Zie ook de begeleidende brief.  

 

6. Waarin verschilt de opstelling van het Osse college ten opzichte van die van de andere 

Maashorst gemeenten?  

Oss heeft een eigen visie op diverse onderwerpen die in de Maashorst spelen. Dit is bij 

herhaling in de gemeenteraad als zodanig besproken. Ik verwijs daarbij ook naar het 

antwoord op vraag 2 en de begeleidende brief.  

Het is de bedoeling dat binnen de nieuwe governance-structuur de ambitie van de Maashorst 

voor de komende periode en de daaruit voortvloeiende aanpak worden voorbereid en aan de 

gemeenteraden voorgelegd. Dan zal blijken of c.q. in hoeverre er verschillen tussen 

gemeenten bestaan.  

 

7. Klopt het dat het Osse college een forse bezuiniging aan het voorbereiden is? Zo ja, wie is 

daar de initiatiefnemer van en wat is er de reden van?  

Met het aflopen van de subsidiering van Landschap van Allure breekt een nieuwe periode aan. 

Ook in financiële zin. De aard en omvang van de financiering voor de komende periode 

hangen samen met de ambitie en uitvoeringsplannen Dat heb ik eerder aangekondigd en is 

ook verwoord in de Programmabegroting 2019 en in de brief aan het BRT.  

Dat belanghebbenden en degenen die zich binnen het informele circuit hard maken voor 

bepaalde keuzes proberen druk te zetten op de besluitvorming door hun eigen inkleuring uit 

te dragen, is een bekend gegeven binnen de Maashorst en in soortgelijke situaties.  

Zoals hiervoor aangegeven, komt de financiering binnen het BRT en uw Raad aan de orde als 

het toekomstplan wordt besproken.  

 

8. Begrijpt het Osse college dat ze met de dreiging van bezuinigingen een organisatorisch 

kip/ei probleem veroorzaken, zoals in het artikel genoemd wordt?  

Bij een nieuwe fase met een ander subsidieregiem en een nieuw plan moet ook de financiering 

opnieuw worden bepaald. Voor de gemeentelijke bijdrage moet dit worden afgewogen tegen 

andere prioriteiten die we als gemeente hebben. Wij gaan er vanuit dat de gemeenteraad ook 

van ons verlangt dat wij dit in onze voorbereiding en inbreng betrekken.  

Wij realiseren ons dat dit onzekerheid teweegbrengt bij hen die daardoor mogelijk worden 

geraakt. Wij vinden het echter bij zorgvuldig en transparant besturen en bij  

verwachtingsmanagement horen dat wij ook aan betrokkenen vroegtijdig aangeven dat 

hierover gesproken wordt. 
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Ik hoop hiermede uw vragen naar tevredenheid te hebben beantwoord.  

 

Met vriendelijke groet,  

 

 
mr J. van der Schoot  

Wethouder Buitengebied c.a. 


